
ادامه از صفحه اول
با اعلام س��ازمان هواپیمایی کش��وری، با وجود اینکه 
رای دیوان عدالت اداری مصوبه س��تاد تنظیم بازار برای 
قیمت گ��ذاری بلی��ت هواپیم��ا را باطل کرده ب��ود اما به 
خواس��ت وزارت راه و شهرسازی، اجرای این رای متوقف 
شده و شرکت های هواپیمایی مجاز به افزایش نرخ بلیت 

هواپیما نیستند.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری در این باره گفت: 
س��ازمان هواپیمایی کش��وری نماینده دولت در صنعت 
هوان��وردی غیرنظامی و متولی ایمنی پروازهاس��ت. این 
س��ازمان خود را مکلف به تکالیف و مس��ؤولیت هایی که 
قانون گذار بر عهده آن نهاده است می داند و هر تصمیمی 
که در فرآیند قانونی کش��ور ابلاغ ش��ود، موظف به اجرا 

خواهد بود.
جعفر یازرل��و اضافه کرد:  متعاق��ب رای صادره هیات 
عمومی دی��وان عدال��ت اداری، وزارت راه وشهرس��ازی 
به عنوان دس��تگاه ذی ربط درخواس��ت اعم��ال ماده ۹۱ 
دی��وان عدالت اداری را به منظور رس��یدگی مجدد کرد 
که به اس��تناد آن، رئیس دیوان در نامه ای  به وزارت راه 
وشهرسازی نس��بت به موقوف الاجرا ش��دن رای مکاتبه 
کرد که مراتب توسط سازمان هواپیمایی جهت آگاهی و 
اقدام ش��رکت های هواپیمایی ابلاغ شد و شرکت ها مجاز 
به افزایش نرخ بلیت هواپیما نیستند. مرجع قیمت گذاری 

بلیت هواپیما شورای عالی هواپیمایی است. 
به گزارش »وطن امروز«، صبح دیروز با حضور مهرداد 
بذرپاش، وزیر راه و شهرس��ازی در ف��رودگاه بین المللی 
مهرآب��اد، ۸ پ��روژه ب��ه ارزش ۱۵۰ میلی��ارد توم��ان به 
بهره برداری رس��ید. وی در این آیین گفت: توسعه ناوگان 
اولویت اصلی توسعه صنعت هوایی است و ما ناگزیر از این 
مهم هس��تیم و وزارت راه و شهرسازی نیز از این موضوع 

کاملا حمایت می کند. 
بذرپاش افزود: صنعت هوایی با همه مش��کلاتی که با 
آن مواجه بوده و هس��ت، همواره حرکت به جلو داش��ته 
اس��ت. این صنعت همواره در معرض دید و قضاوت مردم 
اس��ت که این تصویر در ذهن مردم، می تواند پیش برنده 

یا بازدارنده باشد. 
بذرپاش به لزوم انجام چند کار اساسی در صنعت هوایی 
تاکید کرد و ادامه  داد: توس��عه ناوگان یکی از این موارد 

است و ما محکوم به توسعه ناوگان هستیم. 
وی اضاف��ه کرد: امروز عرض��ه در صنعت هوایی کمتر 
از تقاضای موجود اس��ت و شاهد ناترازی در آن هستیم. 
نمی توانی��م مرت��ب از تحریم بگوییم، باید مش��کلات را 

کاهش دهیم. 
بذرپاش با تاکید بر اینکه ظرفیت و توان وزارتخانه در 
این راستا در خدمت شرکت هاست، گفت: از شرکت های 
هواپیمایی که امکان آن را دارند درخواست می کنیم حتما 
در این مس��یر گام بردارن��د و پای کار بیایند و هر مجوز، 

پیگیری و... که نیاز باشد انجام می دهیم. 
وی خاطرنش��ان ک��رد: نهضت س��اخت داخل یکی از 
اتفاقات خوب در این حوزه بوده اس��ت، زیرا پیش از این 
در بسیاری از نیازهای تعمیراتی وابستگی داشتیم اما امروز 

وابستگی ها بسیار کاهش یافته است. 
وزیر راه و شهرسازی همچنین با تاکید بر اینکه بلیت 
بهانه و اتصال شرکت های هواپیمایی با مردم است، اظهار 
داش��ت: در این زمینه دولت سیاستی را دنبال می کند و 
هر شرکتی که نخواهد این سیاست ها و قیمت ها را رعایت 
و همراهی کند، مقابل آن تا لغو مجوزش خواهم ایستاد. 
اگر سیاس��تی گذاش��تیم باید همه پای آن بایستیم. اگر 
کسی همراهی نکند ش��وخی نداریم و مجوز آن را باطل 
خواهیم کرد. عزم این وزارتخانه و خواس��ته ما از سازمان 
هواپیمایی کشوری، به حداقل رسیدن سوداگری ها و دلالی 

در بلیت هواپیماها است.
وی به در اختیار گذاشتن سوخت لیتری ۶۰۰ تومانی 
ش��رکت های هواپیمایی اش��اره کرد و گف��ت: این قیمت 
حتی از نص��ف قیمتی که مردم برای بنزین س��همیه ای 
می پردازند نیز کمتر اس��ت و بر این اس��اس انتظار داریم 
با سیاست های دولت همراهی شود تا رضایت مردم را به 

دنبال داشته باشد. 
وی خاطرنشان کرد: تصمیمات مناسبی در حوزه بلیت 
هواپیما گرفته شده که دربرگیرنده صرفه و صلاح کشور، 
مردم و ش��رکت ها اس��ت و بر این اساس نظارت ها باید با 

جزئیات آن حاکم باشد. 
وزیر راه و شهرس��ازی همچنین با اشاره به آغاز طرح 
توسعه فرودگاه امام تاکید کرد: باید به پیشرفت این پروژه 
سرعت بدهیم تا به قطب صنعت هوایی منطقه تبدیل شود. 
بذرپاش بیان داشت: در 3 تا 4 سال آینده با فرودگاه بسیار 

متفاوت تری در این منطقه مواجه خواهیم بود. 

مصوبه دیوان عدالت موقوف الاجرا شد ■
وزیر راه با تاکید بر اینکه سوداگری در بلیت پروازهای 
داخلی قطع می ش��ود، گف��ت: ۱۰۰ درصد با انجام برخی 
پروازهای داخلی توس��ط شرکت های هواپیمایی خارجی 
موافق هس��تم. بذرپاش دیروز در جمع خبرنگاران درباره 
بلیت پروازهای داخلی اظهار داش��ت: برخی شرکت ها در 
دیوان عدالت حاضر شده بودند و برای نرخ بلیت مصوبه ای 

داشتند اما بعد از مدتی مصوبه موقوف الاجرا شد. 
وی ادامه داد: شرکت های هواپیمایی باید حتما قوانین 
را رعایت کنند، زیرا س��وخت ارزان در اختیار آنها اس��ت.  
فرودگاه های کش��ور هم با ایرلاین ها همکاری می کنند و 

در موضوع بدهی با آنها راه می آیند. 
وزیر راه و شهرسازی افزود: سوداگری بلیت در صنعت 
هوایی باید جمع شود و به حداقل برسد، این صرف توسعه 

ناوگان و اصلاح حقوق و دستمزد نمی شود.
بذرپاش گفت: پلتفرم های مجازی هم مقرر شده است 
در موضوع نرخ بلیت موارد را اصلاح کنند، ان ش��اءالله تا 

شب عید ساماندهی می شود.
وی ادامه داد: با شرکت های هواپیمایی جلساتی برگزار 
می ش��ود. ما راضی نیستیم ش��رکت ها از عملیات انتقال 

مسافر زیان کنند و زیان هم نمی کنند. 
فراخوان وزیر راه برای واردات گسترده هواپیما ■

بخش دیگر اظهارات روز گذشته وزیر راه و شهرسازی 
در رابط��ه با واردات و تجهیز ش��بکه هوایی کش��ور بود؛ 
موضوعی که در س��ال های اخیر آنطور که باید و ش��اید 
به آن پرداخته نش��ده است و نارسایی هایی در این زمینه 

وجود دارد. 
ب��ه طور کل��ی می توان گفت پ��س از تحریم های دهه 
۹۰، ام��کان واردات هواپیما برای کش��ورمان از بین رفت 
و هواپیماهایی هم که در دوره برجام وارد کش��ور ش��د یا 
توان فعالیت نداشتند یا به مرور زمان از رده خارج شدند. 
در کنار تحریم های اقتصادی، عدم تامین مالی و توان 
از سوی بخش خصوصی هواپیمایی کشور نیز باعث تعمیق 

این نارسایی شده بود. 
دیروز اما بذرپاش از یک ظرفیت جدید برای تامین مالی 
واردات هواپیما س��خن گفت. اینطور که پیداست بخشی 
از س��رمایه گذاری 2 میلیارد دلاری صندوق توسعه ملی 
در وزارت راه و شهرس��ازی می خواهد معطوف به واردات 

هواپیما شود.
همان طور که پیش تر در اخبار آمده بود این 2 میلیارد 
به صورت نفت و تهاتری در اختیار وزارت راه و شهرسازی 
قرار گرفته و این وزارتخانه موظف اس��ت طی 3 س��ال با 

سود 2 درصد آن را به صندوق توسعه ملی بازگرداند.  
در همی��ن ب��اره وزی��ر راه و شهرس��ازی ب��ا دعوت از 
ش��رکت های هواپیمایی برای واردات گس��ترده هواپیما 
گف��ت: برای واردات هواپیما از مناب��ع وزارت راه و تهاتر 

استفاده خواهیم کرد.
بذرپ��اش اظهار کرد: وقتی درباره صنعت هوایی حرف 
می زنیم این نیست که بگوییم هواپیما آوردیم یا می آوریم. 
وی با تاکید بر اینکه باید مدیریت صنعت را انجام دهیم 
که از مدیریت فنی خیلی بالاتر اس��ت، گفت: اگر نگاه ما 

به صنعت ناقص باشد یک جاهایی از صنعت می لنگد. 

رئیس سازمان سرمایه گذاری خارجی گفت: 
در دولت سیزدهم 2.7 میلیارد دلار سرمایه 
از سوی روسیه وارد ایران شد. علی فکری با اشاره به رونمایی از 
اطلس سرمایه گذاری در وزارت اقتصاد افزود: این رویکرد هزینه 
س��رمایه گذاران داخلی و خارجی را از طریق مکان یابی مناس��ب 
محل سرمایه گذاری کاهش می دهد. شناسایی این عوامل مکانی به 
سرمایه گذار کمک می کند تا بهترین انتخاب را داشته باشد. معاون 
وزیر اقتصاد گفت: با توجه به حساس��یت های مرتبط با داده های 
سرمایه گذاری،  این ابزار از روز دوشنبه صرفا برای سرمایه گذاران 
قابلیت اس��تفاده پیدا کرده اس��ت. وی با اش��اره به اینکه عمده 
سرمایه گذاری مستقیم به ترتیب از سوی روسیه، امارات، چین، 
ترکیه، عراق، هند، عمان و سایر کشورها انجام شده است، گفت: 
از ابتدای دولت سیزدهم  تا پایان دی حدود ۱۰ میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون دلار سرمایه وارد کشور شده که حدود 2.7 میلیارد دلار 
سرمایه از سوی روسیه وارد ایران شده است. فکری با اشاره به اینکه 

میزان جلب سرمایه خارجی معتبر نسبت به دوره قبل افزایش قابل 
توجهی داشته است، گفت: در گذشته ابراز تمایل ورود سرمایه انجام  
می شد اما بعضاً سرمایه واقعی وارد کشور نمی شد؛ اعداد اعلام شده 
درباره ورود سرمایه در دولت سیزدهم  مرتبط با کشورهایی است که 

بخشی از سرمایه را به صورت واقعی وارد کشور کرده اند.
پروژه ه�ای مه�م عمرانی بانک توس�عه در ای�ران مجددا  ■

عملیاتی شد
معاون وزیر اقتصاد با اش��اره به موض��وع ارتباط با نهادهای 
بین المللی در دولت س��یزدهم گفت: تا قبل از دولت سیزدهم 
ارتباط کشور با نهادهای مالی به دلیل تحریم ها یا بدهی سنوات 
گذشته قطع شده بود اما به دنبال دستور رئیس جمهوری موضوع 
ارتباط با این نهادها در دستور کار قرار گرفت. بر این اساس در گام 
اول تسویه بدهی ها به نهادهایی از جمله بانک  توسعه عملیاتی 
شد. فکری اظهار کرد: در سنوات اخیر روابط با کشورهای حاشیه 
خلیج  فارس به عنوان س��هامداران اصلی بانک توسعه اسلامی 

متفاوت ش��ده اس��ت، از همین مجرا و با همراهی کشور عراق 
بخش مهمی از پرداخت بدهی ها به این بانک انجام شد. اصل 
بدهی معوق 3۰۰ میلیون  دلار بود که دیروز این بدهی معوق 
تسویه شد، بر این اساس کلیه پروژه های نیمه کاره این بانک از 
جمله طرح های آب و فاضلاب، آبخیزداری، بیمارستان سازی و... 

مجددا عملیاتی شدند.
نق�ش فع�ال ای�ران در تخصی�ص وام های صن�دوق اوپک  ■

به کشورهای همسو
معاون وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه بر اساس اساسنامه، صندوق 
اوپک به اعضای خود وام یا تسهیلات پرداخت نمی کند، گفت: 
در دوره اخیر ایران نقش فعالی در حوزه تخصیص وام به سایر 
کش��ورها دارد تا این وام ها به کشورهای همسو ارائه شود. این 
موضوع در گذشته سابقه نداشته است؛ این رویکرد در راستای 
راهبرد کلان دولت مبتنی بر همکاری با کش��ورهای همس��و 
اس��ت. فکری با اشاره به تامین مالی خارجی به عنوان یکی از 

ماموریت های سازمان سرمایه گذاری خارجی گفت: در این   حوزه 
مذاکراتی با روسیه شروع شده است، از سوی دیگر  تشکیل کمیته 
سرمایه گذاری مشترک آغاز شده است. در همین راستا تاکنون 2 
دوره کمیسیون سرمایه گذاری مشترک با مجارستان برگزار شده 
است. بولیوی، اسلواکی، عراق و چین از جمله کشورهایی هستند 
که توسعه روابط اقتصادی با آنها از طریق کمیسیون های مشترک 
در دستور کار قرار گرفته است. از سوی دیگر تلاش کردیم برای 
نخستین بار کمیسیون مشترک سرمایه گذاری شانگهای در تهران 
برگزار شود. همچنین مقرر شده وزارت اقتصاد در نشست های 

اقتصادی بریکس نیز حاضر شود.

انتقاد رئیس سازمان امور مالیاتی از 
معافیت ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی شرکت ها

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور از لحاظ شدن معافیت 
مالیاتی ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی برای اش��خاص حقوقی و 
شرکت ها انتقاد کرد. سیدهادی سبحانیان درباره معافیت های 
شرکت های بزرگ و کاهش نرخ مالیاتی آنها در قوانین بودجه 
سنواتی گفت: معتقدیم مانند همه دنیا  شرکت ها و افرادی 
که توان بالاتری دارند باید مالیات بیشتری پرداخت کنند. در 
همین راستا یکی از مصادیق مرتبط با حوزه مذکور این است 
که معافیت های بسیار گسترده شرکت های بزرگ کنترل شود. 
وی با اشاره به  سقف معافیت مالیاتی شرکت ها در سال ۱4۰3 
تاکید کرد: سقف عدد معافیت مالیاتی تعیین شده و یک عدد 
بس��یار بالا  و حدود ۵۰۰ همت است، در این زمینه برخی 
گفتند این اعداد عجیب است. البته به نظر می رسد یک اشتباه 
در زمینه تعیین معافیت مالیاتی شرکت ها رخ داده و ممکن 
است یک یا 2 عدد جا به جا شده باشد. معاون وزیر اقتصاد با 
اشاره به تلاش های صورت گرفته برای ساماندهی معافیت های 
مالیاتی گفت: در لایحه مالیات بر مجموع درآمد نیز اصلاح 
این موضوع دنبال شده است، به این ترتیب ساماندهی خوبی 

در معافیت های مالیاتی لحاظ خواهد شد.

سود بازرگانی یک تا ۲۶ درصدی 
واردات خودروهای برقی ابلاغ شد

مدیرکل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، مصوبه هیات وزیران پیرامون تعیین نرخ سود 
بازرگانی واردات انواع خودروهای برقی را برای اجرا به گمرکات 
کشور ابلاغ کرد. نرگس باقری زمردی، مدیرکل دفتر مقررات 
صادرات و واردات وزارت صنعت، معدن و تجارت در نامه ای، 
مصوبه هیات وزیران در تاریخ 23 دی ماه امسال درباره سود 
بازرگانی انواع خودروهای س��واری برقی )ابلاغی معاون اول 
رئیس جمه��ور( را خطاب به دفتر واردات گمرک جمهوری 
اسلامی ایران، جهت اطلاع و اجرا ابلاغ کرد. بر اساس آنچه 
هیات وزیران در 23 دی ماه برای واردات خودروهای سواری 
برقی مصوب کرد، سود بازرگانی برای خودروهای برقی )بر 
اساس قیمت خودروها( یک تا 2۶ درصد تعیین شده است.

 رکورد ماهانه ترانزیت جاده ای
 پس از ۱۰ سال شکست

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای از شکسته 
ش��دن رکورد ماهانه ترانزیت در دی ماه ۱4۰2 پس از ۱۰ 
س��ال خبر داد. داریوش امانی با اشاره به عملکرد ترانزیتی 
س��ازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در ۱۰ ماهه سال 
ج��اری، اظهار داش��ت: ۵۰۶ هزار و ۸۰3 دس��تگاه ناوگان 
ایرانی و خارج��ی حامل ۱۱.4 میلیون تن کالا از قلمروی 
کش��ور ترانزیت شده که نس��بت به دوره مشابه ۱۰ ماهه 
۱4۰۱ رشد 4۶ درصدی داشته است. وی افزود: همچنین 
در دی ماه شاهد شکسته شدن رکورد ماهانه ترانزیت پس 
از ۱۰ سال با میزان ترانزیت یک میلیون و 44۵ هزار تنی از 
کشور بودیم. رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
گفت: بنادر ش��هید رجایی و پایانه ه��ای مرزی پرویزخان، 
باشماق، آستارا و بازرگان، مهم ترین مبادی ورودی کالای 
ترانزیتی بوده است. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به 
میزان صادرات از پایانه های مرزی در ۱۰ ماهه سال جاری 
نیز یادآور شد: ۸ میلیون و ۹3۸ هزار تن کالا با تردد 3۹۰ 
هزار و 2۹2 ناوگان حمل و نقل بین المللی صادر شده که با 
رش��د ۱4 درصدی همراه بوده است. امانی پیش بینی کرد 
روند افزایش��ی ترانزیت از قلمروی کشور در 2 ماهه پایانی 
س��ال جاری نیز ادامه یابد. وی تصریح  کرد: اقدامات انجام 
شده در دولت سیزدهم برای همگرایی سیاسی و اقتصادی 
منطقه ای بویژه با کشورهای همسایه و تمهیدات وزیر راه 
و شهرس��ازی منجر به برگزاری نشست هایی با کشورهای 
همس��ایه و هیات های خارجی طی سال گذشته و امسال 
شده است. رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای با 
اشاره به اقدامات انجام شده در این سازمان با هدف ارتقا و 
تسهیل ترانزیت و حمل و نقل بین المللی، گفت: از مهم ترین 
اقدام��ات انجام ش��ده می توان به ارتقای زیرس��اخت های 
س��خت افزاری و نرم افزاری در پایانه های مرزی، بهسازی و 
ارتقای محورهای منتهی به پایانه های مرزی، پیگیری و رفع 
مشکلات فرآیندی، تسهیل در تردد از طریق برگزاری کمیته 
نشست های مشترک حمل ونقل جاده ای با کشورهای مختلف 
و با اولویت کشورهای همسایه، پیگیری رویکرد لجستیکی در 
محدوده مرزها و انتقال رویه های غیرمرزی از صفر مرزی به 
پسکرانه، پیگیری پیاده سازی سامانه نوبت دهی مکانیزه در 
پسکرانه پایانه مرزی با اولویت مرزهای با تردد بالا و طرح و 

رفع موضوعات و مشکلات مرزی اشاره کرد.

احداث دومین مجتمع تولید »گاز 
طبیعی مایع« با فناوری بومی در کشور

 کلنگ احداث مجتمع تولید »گاز طبیعی مایع« با 
هدف تامین گاز مصرفی پایگاه های مرزی ارتفاعات شمال 
غرب کش��ور در ارومیه به زمین  زده ش��د. با کلنگ زنی 
دومین مجتمع تولید ال ان جی بر اساس فناوری داخلی 
در شهرس��تان ارومیه، تامین سوخت سایر پایگاه های 
مرزی از طریق این مجتمع انجام خواهد شد. ال ان جی 
)گاز طبیع��ی مای��ع(، یک راهکار نوی��ن و ایمن جهت 
گاز رس��انی به نقاط دوردس��ت و صعب العبور است. گاز 
طبیعی در فشار یک بار و در دمای تقریبی ۱۶۰- درجه 
س��انتیگراد مایع می شود و حجم آن بیش از ۶۰۰ برابر 
کاهش می یابد. این حامل انرژی پرارزش به دلیل سهولت 
در استفاده، ارزش حرارتی بالا، به صرفه بودن و آلایندگی 
بسیار پایین در مقایسه با دیگر انواع سوخت های فسیلی، 
به طور گسترده ای در اقصی نقاط جهان مورد استفاده 
قرار می گیرد. به همین دلایل استفاده از گاز طبیعی در 
سبد انرژی جهان یک روند فزاینده و رو  به رشد است. 
میث��م فرج اللهی، مدیر مرک��ز طرح های کلان معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری طی 
اظهاراتی از اعتماد مجموعه سپاه پاسداران به شرکت های 
دانش بنیان برای استفاده و توسعه فناوری داخلی تشکر 
کرد. وی با بیان گزارش��ی از حمایت های صورت گرفته 
توس��ط معاونت علمی و فناوری ریاس��ت جمهوری، از 
توسعه فناوری های حوزه نفت و گاز درباره آینده روشن 
توس��عه پلنت های ال ان جی در کشور با فناوری بومی 

ابراز امیدواری کرد.

اخبار

اقتصادی
ریزش ۱۲۰۰ واحدی بورس

در پایان معاملات دیروز شاخص کل بورس اوراق بهادار با ریزش ۱2۰۰  واحدی به 2 میلیون و ۹7 هزار واحد رسید. همچنین شاخص 
کل هم وزن با رشد 7۰۰ واحدی به ارتفاع 73۸ هزار واحد رسید. لازم به ذکر است ارزش معاملات خرد در بازار دیروز مبلغ 3 هزار 

میلیارد و ۶۰۰ میلیون تومان بود. گفتنی است روز گذشته حقیقی ها حدود 2۰۰ میلیارد تومان از بازار سهام خارج کردند.

چهار شنبه ۱8 بهمن ۱4۰۲
وطن امروز     شماره 3974

بذرپاش: هر شرکت هواپیمایی که نخواهد سیاست ها و قیمت های مصوب را رعایت کند مقابل آن تا لغو مجوز خواهیم ایستاد

هشداربهایرلاینها

در دولت سیزدهم اتفاق افتاد

ورود۱۰,۶میلیارددلارسرمایهخارجیبهکشور

رئیس سازمان توسعه تجارت با اعلام اینکه تا 3 ماه آینده 
3۰ هزار خودروی بنزینی وارد کشور خواهد شد، گفت: بیش 
از ۱۰ هزار خودرو در سامانه یکپارچه فروش خودروهای وارداتی عرضه شده که 

تا 3 ماه آینده به مردم تحویل می شود.
مهدی ضیغمی روز سه شنبه به صورت برخط در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
س��امانه عرضه خودروهای وارداتی از ش��هریور امسال فعال شده و شرکت های 
خودروساز اقدام به واردات خودروهای بنزینی و برقی کرده اند که حجم خودروهای 

وارداتی زیاد است.
وی افزود: 3۰ هزار نفر در سامانه یکپارچه عرضه خودروهای وارداتی ثبت نام 
کرده اند که از این تعداد ۱2 هزار متقاضی مدل خودرو را انتخاب کرده اند و ۱۸ 
هزار نفر نیز در چند مرحله عرضه دیگر می توانند نسبت به انتخاب نوع خودرو 

اقدام کنند.
رئیس سازمان توسعه تجارت ادامه داد: تاکنون بیش از ۱۰ هزار خودرو وارد 
کشور شده که تا 3 ماه آینده به مردم تحویل می شود. اکنون با هماهنگی های 
صورت گرفته، موانع برطرف شده است و مسؤولان قول داده اند در پلاک گذاری 

نیز تسریع شود.
ضیغمی با اشاره به اینکه میزان واردات خودرو به شرکت های خودروساز بستگی 
دارد، گفت: طبق آمارهایی که از شرکت های واردکننده خودرو گرفته ایم، ظرف 

3 ماه آینده 3۰ هزار خودروی بنزینی وارد کشور خواهد شد.
به گفته وی، حدود 4 هزار خودروی وارداتی تاکنون تحویل خریداران شده 

است که در این زمینه آمار دقیق تر اعلام خواهد شد.

اختصاص 9۵۰ میلیون یورو ارز به واردات خودرو ■
معاون وزیر صمت با اش��اره به اینکه میزان ارزی که به خودروهای وارداتی 
تخصیص یافته در حال افزایش است، بیان کرد: 7۵۰ میلیون یورو برای خودروهای 
بنزینی و 2۰۰ میلیون یورو برای خودروهای برقی تاکنون تخصیص داده شده 
که ش��یب تامین ارز به ش��رکت های خودروساز برای واردات بالا می رود و بانک 

مرکزی درباره تخصیص همکاری می کند.
ضیغمی بیان کرد: میزان بودجه برای واردات خودرو در سال آینده، یک میلیارد 
یورو اس��ت و بیش��تر از این هم طبق مصوبه با همکاری دولت می تواند، افزایش 

پیدا کند. وی همچنین روز گذشته از اختلال در سامانه های بانک مرکزی برای 
وکالتی کردن حساب خبر داد و اظهار داشت: سامانه های بانک ها اختلال دارند 
که ظرف امروز برطرف می شود و حساب های وکالتی به سامانه یکپارچه تخصیص 

خودرو اعلام می شود و متقاضیان می توانند اقدام به ثبت نام کنند.
تمدید ثبت نام در سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی برای عرضه مازاد ■

رئیس س��ازمان توسعه تجارت تاکید کرد: س��امانه وکالتی کردن حساب به 
خاطر اختلال بین سامانه یکپارچه و بانک ها تا پایان روز شنبه 2۱ بهمن فراهم 

خواهد شد.
وی خاطرنش��ان کرد: در بحث ثبت ن��ام خودروهای وارداتی، محدودیت های 
پلاک فعال برداشته شده است، از این رو متقاضی دارای خودرو، اگر ۵ سال از 
پلاک و مدل خودرو گذش��ته باش��د، می تواند نسبت به ثبت نام اقدام کند و اگر 

خودرویی انتخاب نکرده باشد، می تواند از سایر سامانه ها اقدام به ثبت نام کند.
ضیغمی به اختصاص خودروی جانبازان نیز اشاره کرد و گفت: تمام توافقات 
ص��ورت گرفته و جانب��ازان می توانند خودروها را انتخاب کنند ضمن اینکه کل 

فرآیند انجام شده است.
معاون وزیر صمت اضافه کرد: اگر در عرضه خودروهای وارداتی به متقاضیان، 

تقاضا بیشتر از عرضه باشد، اولویت بندی صورت می گیرد.
وی درب��اره آیین نامه خودروهای کارکرده اعلام کرد: این آیین نامه در هیات 

دولت است تا بعد از رفع موارد ابلاغ شود.
به گفته ضیغمی، برای عرضه وسیع تر خودروهای کره ای، در حال نامه نگاری 

هستیم تا امکان تسریع وجود داشته باشد.

معاون وزیر صمت خبر داد

تحویل۱۰هزارخودرویوارداتیتا۳ماهآینده
خودرو

تجارت


